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DISPONERING AV TILDELTE INFRASTRUKTURMIDLER NYE ØRLAND 
 
Arbeidsutvalget Ørland/Bjugn - Prosjektleders innstilling 

1. Det vedtas å bruke kr 4 000 000,- som egenandel til utbygging av bredbånd- og 
mobildekning i dagens to kommuner.  

2. Egenandelen fordeles med 2 mill til hver av dagens kommuner i nye Ørland og etter hvor 
mye det enkelte prosjektet blir beregnet til å koste innenfor hvert område.  

3. Områdene som ønskes utbygd er;  
  Hårberg / Uthaug / Opphaug, Døsvika / Opphaug / Uthaug, Vestrått, 

Austrått 
  Barseth / Asserøy / Teksdal, Lysøysund / Rømmen / Olden 

 
 
 
Sakens bakgrunn og vurdering: 
I brev til kommunal- og moderniseringsdepartementet 20.06.2017, søker Bjugn kommune og 
Ørland kommune om 37 200 000 til digitaliseringsprosjekt og utbygging av gang-/sykkelvei i 
kommunen i forbindelse med kommunesammenslåing. 
 
I brev fra kommunal- og moderniseringsdepartementet 02.08.2017 innvilges kommunene Bjugn 
og Ørland tilskudd til vei og digitaliseringstiltak i forbindelse med kommunereform. 
 
«Departementet innvilger totalt 4 mill. kroner. Tilskuddet må benyttes til tiltak som er beskrevet 
i søknaden. Kommunene kan selv prioritere midlene innenfor tiltakene beskrevet i søknaden. 
 
Tiltaket må være ferdigstilt innen 01.01.2020, og det må da rapporteres til departementet på 
bruken av midlene senest innen 31.12.2020. Det skal fremlegges en bekreftelse fra 
kommunerevisjon om at midlene er brukt i henhold til formålet. All finansiell rapportering 
oppgis ekskl. merverdiavgift. Ubrukte midler, eller midler som ikke er brukt i henhold til 
formålet kan bli krevd tilbakebetalt til departementet.» 
 
Prosjektledelsen har vurdert noen mulige disponeringer av midlene gitt av KMD. IKT har blitt 
en viktig brikke i vår hverdag. Innbyggerne løser i økende grad oppgaver i digitale kanaler og 
næringslivet digitaliserer stadig flere prosesser. Digitalisering kan forenkle søknadsprosesser, og 
gi en mer effektiv løsning av oppgaver. Den nye kommunen har på kort sikt flere eldre i forhold 
til antall arbeidstakere og det blir viktig å allokere menneskelige og økonomiske ressurser til 
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eldreomsorgen. Gjennom å digitalisere og robotisere ulike kommunale prosesser vil vi kunne 
redusere ressursbruk som i dag går med til disse prosessene og samtidig opprettholde en god 
service til innbyggere og næringslivet.  
 
Gjennom digitalisering ønsker vi å legge til rette for økt grad av selvbetjening av tjenestene noe 
som vil gi bedre kvalitet og økt tilgjengelighet for innbyggere og næringsliv. For de ansatte vil 
dette gi en forenklet og en mer effektiv hverdag.  
 
Det har liten hensikt å digitalisere kommunens tjenester hvis infrastruktur til innbyggerne i den 
nye kommunen ikke er tilstede. Det offentlige krever at innbyggerne skal utføre tjenestene 
digitalt, men når infrastruktur ikke er på plass har innbyggerne færre mulighet til å få gjort dette. 
 
Kobbernettet som i dag er bærende ift telefon og bredbånd skal fases ut. Innbyggere som har 
telefoni og bredbånd levert via kobber, vil miste dette tilbudet når kobbernettet forsvinner 
dersom alternativer ikke etablerers.  
 
Eksempler på tjenesteområder som blir viktig i årene framover er velferdsteknologi innen helse 
der den digitale infrastrukturen i den nye kommunen kan bidra til at eldre kan bo hjemme 
lengre. I oppvekstsektoren har f.eks. skole dialog med foresatte via web og SMS 
meldingssystem, men noen steder er det så dårlig bredbåndstilbud at foresatte ikke får benytte 
dette. En mulighet er at innbyggerne kan få Internett via mobil, men dette er kvotebelagte 
datapakker og familier med barn kan risikere høye fakturaer. Slik bruk betinger også at det er 
god mobildekning, noe som ikke er tilfelle i hele nye Ørland.  
Det å bygge ut bredbånd i distriktene har en slik kostnad at statlige midler må til. I distriktene i 
kommunen har de kun koppernett, dvs. at de kun har tilbud om bredbånd via kobbernett og en 
må jobbe for få til et annet alternativ her. En ser at det er begrenset med kommersielt grunnlag 
for å bygge ut i distriktene og vi avhengige av å få tilskudd i tillegg til en kommunal egenandel 
for å få dette til. 
 
Prosjektleder mener derfor at det er riktig å benytte statlige infrastrukturmidler til å bedre mobil 
og bredbåndsdekningen i nye Ørland der behovet er størst. Dette vil bedre kommunikasjonen 
mellom innbyggere, mellom innbygger og verden for øvrig, innad i kommunal tjenesteyting og 
mellom innbyggere og kommunen. Forslagene til prioriterte områder, som kommer nedenfor, er 
foreslått av dagens kommuner.   
 
Forslag til områder for å bruke tilskudd til;  
 
Hårberg / Uthaug / Opphaug; 
Det er ikke fiber i dette området. På disse plassene er det et «svart» område i forhold til god 
breibåndsdekning. På Rønne får man ikke bredbånd pga at Telenor har meddelt at kapasiteten 
der er sprengt. Her er det også planlagt et nytt boligfelt mot Opphaug, med ca 90 boliger.  
I forhold til målinger tatt av enkelte husstander så er hastigheten lavere enn i forhold til 
dekningskart utarbeidet av nCom. 
 
Døsvika / Opphaug / Uthaug; 
Ingen fiber, ingen ledig bredbåndskapasitet verken i kobber eller luft. 
Her får en heller ikke bredbånd fra Telenor grunnet kapasitetsmangel. 
I forhold til målinger tatt av enkelte husstander så er hastigheten lavere enn i forhold til 
dekningskart utarbeidet av nCom. 
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Vestrått; 
Ingen fiber, ingen ledig bredbåndskapasitet verken i kobber eller luft. 
I forhold til målinger tatt av enkelte husstander så er hastigheten lavere enn i forhold til 
dekningskart utarbeidet av nCom. 
 
Austrått; 
Ingen fiber, ingen ledig bredbåndskapasitet verken i kobber eller luft. Har en campingplass som 
ønsker fibertilknytning. 
I forhold til målinger tatt av enkelte husstander så er hastigheten lavere enn i forhold til 
dekningskart utarbeidet av nCom. 
 
 
Barseth / Asserøy – mobildekning 
Dette er et område som har vært meldt inn til Fylkeskommunen flere ganger. Her er 
bredbåndstilbudet dårlig og de har ingen mobildekning. Området har kun tilgang til kobbernettet 
som nå skal fases ut.  
 
Barseth / Asserøy / Teksdal – bredbåndsutbygging 
Et område som har kapasitet langt under NKOM sine minstekrav for et grunnleggende 
bredbåndstilbud og har vært meldt inn til Fylkeskommunen flere ganger. I dette området er det 
tilgang til telefon/bredbånd via kobbernettet, og dette skal som kjent fases ut. 
Bredbåndstilbudet er så dårlig at innbyggerne her får ikke utført sine tjenester på nett, f.eks. 
nettbank og skolebarn får ikke gjort lekser på en tilfredsstillende måte. Dette er et stort område 
med spredt bebyggelse som gjør at det vil bli dyrt å bygge ut. 
 
Lysøysund / Rømmen / Olden – bredbåndsutbygging 
Også et område hvor de har dårlig bredbåndstilbud og noen steder under NKOM sine 
minstekrav for et grunnleggende bredbåndstilbud. Det er nettopp blitt lagt fiber i sentrum av 
Lysøysund, men denne stopper før brua over til Lysøya. Ellers i området er det bare tilgang til 
kobbernett som nå skal fases ut. Her er også næringsområde (Guldvika/MarinHarvest) 
Området er stort med spredt bebyggelse som gjør at det vil bli dyrt å bygge ut.  
 
 
Folkehelsevurdering 
Det er viktig at befolkningen og næringslivet opplever å fra raskt tilgang til tjenester og 
servicefunksjoner. Det å ha god og stabil infrastruktur i kommunen vil bidra til mindre 
frustrasjon, økt fornøydhet og derav bedre helse. 
  
 
 

Vedlegg: 
1 Tilskuddsbrev 
2 Tilskudd til veier og digitaliseringstiltak i kommuner som skal slå seg sammen 

 


